
Závěry z 5. jednání Řídící skupiny pro přípravu Národní politiky výzkumu, vývoje 
a inovací ČR na období 2009–2015 dne 23. února 2009 

 
 
Přítomni:  PhDr. Miroslava Kopicová; Ing. Věra Czesaná; RNDr. Marek Blažka; Ing. František 

Hronek; Ing. Jaroslav Doležal; Prof. Ing. Jiří Málek, DrSc.; Ing. Karel Klusáček, 
CSc.; RNDr. František Rypáček, CSc.; Doc. Ing. Karel Šperlink, CSc.; Ing. Martin 
Štícha. 

 

Omluveni: Ing. Miroslav Janeček, CSc.; RNDr. Jiří Rákosník, CSc.; Doc. RNDr. František 
Ježek, CSc.; Doc. Ing. Anna Kadeřábková,  CSc.; Prof. Ing. Vlastimil Růžička, CSc.; 
Doc. Ing. Michal Korecký, PhD.; Ing. Jan Marek, CSc.  

 

Program: 

1. schválení Závěrů z 4. jednání ŘS NP VaVaI 
2. vypořádání připomínek k 3. verzi NP VaVaI 
3. diskuze k 4. verzi NP VaVaI: 

- návrh usnesení 
- předkládací zpráva 
- vlastní NP VaVaI 
- priority aplikovaného VaVaI 
- přílohy 

4. závěr 
 

Jednání zahájila PhDr. Miroslava Kopicová, 1. místopředsedkyně Rady pro výzkum 
a vývoj.  

Poté byly schváleny Závěry ze 4. ŘS NP VaVaI a program jednání. 

Dr. Blažka informoval o tom, že připomínky k NP VaVaI byly vypořádány a 
zapracovány. K vlastnímu vypořádání se nikdo ze členů řídící skupiny nevyjádřil, další 
připomínky zaslali 22.3. Ing. Marek a 23.3. Ing. Hronek  a dr. Blažka o nich informoval 
v průběhu diskuze k příslušným bodům. Dále připomněl, že dle harmonogramu bude předložena 
5. verze NP VaVaI na jednání Rady dne 13. 3. 2009. 

Proběhla diskuze k využití podnětů z INCOMu a z jednání s dr. Wessnerem, zaměřená 
zejména na využití „programu“ SBIR a jeho zapracování do NP VaVaI. Ing. Klusáček popsal 
principy SBIR, dr. Blažka doplnil, že opatření, na němž je SBIR založen (2,5 % veřejných 
zakázek ve VaV pro MSP), České republika vzhledem k odlišné situaci již dávno splňuje.  
Ing. Doležal upozornil, že Evropa nemá oproti USA takové motivační instrumenty pro inovace. 
Ing. Hronek informoval členy řídící skupiny o SBTT v USA, což je program na podporu 
transferu technologií, a přislíbil zaslání stručného podkladu všem členům. Přiklonil se také 
k názoru, že SBIR by se do současné NP VaVaI vkládat neměl. 

Výsledkem diskuze bylo, že SBIR bude zaslán členům ŘS NP VaVaI pro informaci, do 
současné verze NP VaVaI se zapracovávat nebude. 

Dr. Blažka dále informoval o jednání zástupců sekretariátu Rady s ÚOHS dne 10. února 
2009. 

Ing. Klusáček popsal v rámci debaty funkci inkubátoru a jaká je situace v praxi. 
Ing. Štícha vyzdvihl podporu průmyslového VaV. 
Během diskuze o realizaci národních politik a priorit VaV, které jsou jejich součástí,  

dr. Blažka připomenul, co vlastně NP VaVaI je. Je koncepcí na 7 let, v jejich průběhu bude 



aktualizována, ale základ by měl být stabilní. Dr. Blažka také připomenul, že MŠMT mělo 
zpracovat materiál, ve kterém bude zhodnocena NP VaV 2004-2008 (vyhodnocení NIP 2005 již 
bylo schváleno vládou). 

Poté proběhla diskuze k jednotlivým částem materiálu. Výsledkem diskuze k návrhu 
usnesení byl návrh, aby byly úkoly v návrhu usnesení vlády rozpracovány podle var. 3. 
Předkládací zpráva je podle členů řídící skupiny dlouhá a doporučili ji rozdělit na předkládací  
a důvodovou zprávu. Proběhla krátká diskuze k prioritám a byly předneseny stručné informace  
i k ostatním částem materiálu. K vlastnímu materiálu diskuze proběhla v rámci předchozích částí 
jednání. 
 
Závěry:  
 
1. ŘS NP VaVaI doporučuje nezapracovat do současné NP VaVaI SBIR a ukládá sekretariátu 

„program“ SBIR zaslat členům ŘS. 

2. ŘS NP VaVaI žádá 1. mpř. Rady dr. Kopicovou, aby písemně požádala MŠMT o rekapitulaci 
výsledků NP VaVaI 2004-2008. 

3. ŘS NP VaVaI se shoduje, že návrh usnesení NP VaVaI bude upraven podle „kombinované" 
var. 3, tj. že stávající úkoly budou doplněny o ty, které se vztahují přímo k NP VaVaI (kdy 
předložit aktualizaci NP VaVaI popř. další). 

4.  ŘS NP VaVaI se shoduje, že předkládací zpráva bude rozdělena na 2 části, a to na 
předkládací a důvodovou zprávu. 

5. ŘS NP VaVaI ukládá sekretariátu upravit NP VaVaI dle bodů 3 a 4 a zapracovat připomínky 
Ing. Marka a Ing. Hronka. 

6. ŘS NP VaVaI ukládá sekretariátu Rady zaslat žádost na řídící orgány OP VaVpI a OP VK a 
OP PI (MŠMT a MPO), aby zaslaly údaje o stavu OP k 31. 12. 2008 pro doplnění přílohy č. 2 
materiálu. Do finální verze budou dodány údaje k 31. 3. 2009. Dále ukládá zaslat tuto žádost 
na Magistrát hl. m. Prahy, který je řídícím orgánem pro OP-PA a OP-PK. 

 
 
6. jednání ŘS NP VaVaI proběhne dne 7. dubna 2009 od 14,00 hod. v m.č. 201 na Úřadě vlády 
ČR.  
 
 
 
Zapsali: Ing. K. Lazáková, dr. M. Blažka schválila PhDr. M. Kopicová, v.r. 


